
关于安徽江淮汽车集团股份有限公司新能源乘用车车身零部件建设项目涂装机器人及集中供漆供胶系统的澄清文件（二次）
致：各潜在投标人
 

关于我司代理的“安徽江淮汽车集团股份有限公司新能源乘用车车身零部件建设项目涂装机器人及集中供漆供胶系统”项目（招标编号：20AT0626907571）”，现作澄清如下：
	No.
	page
	Area/位置
	关于技术要求的描述
	疑问
	答复

	招标文件要求
	

	1
	55
	1.1.1. 2.6.2 通过工件参数

	车 型
尺 寸  mm
重 量
Kg
整车最大
电泳面积（m2）
长 度
宽 度
高 度
设计尺寸
5000
2200
（开门）
1550
550
120

	Max. width 2000 with closed doors

方案基于最大关门宽度2000mm
	按招标文件执行

	2
	77
	5.3.3 涂装材料painting material
	5.3.3 涂装材料painting material
施工固体份（质量） construction solid content(quality)
	Dürr based on: volume solid content = mass solid content / 1.1, Use this to calculate AoR.方案基于体积固含量=质量固含量/1.1 进行机器人计算
	按招标文件执行

	附件一 机器人系统技术要求
	

	3
	
	
	投标方应提供与车间控制、工序系统相适应的完全自动化的喷涂系统，自动喷涂系统单台机器人开动率达到99.5%，其中非投标方设备所引起的故障时间将不作为开动率的故障时间统计，在进行常规维护的条件下，机器人本体最短使用寿命为10年，自动喷涂设备的最短平均故障间隔时间为50，000小时，而最长的修复时间为2小时。
Robot individual avalibility shal be no less then 99.5%, under normal working condition, the robot life time shall be no less than 10 years. MTBF 50,000 hours, and MTTR (longest time for failure recovery) shall be 2 hours.
	最短平均故障间隔时间50,000小时不符合实际要求无法达到。
	按招标文件执行

	4
	1
	
	在进行常规维护的条件下，其最短使用寿命为10年。并通过验证，自动涂胶设备的最短平均故障间隔时间（MTBF）为50，000小时，而最长的平均修复时间（MTTR）为2小时。设备在使用过程中，投标方应保证设备零部件供应及售后服务
The sealing robot mean time between failures (MTBF) shall be 50,000 hours, the longest mean time to repair (MTTR) shall be 2 hours . During equipment operation, the spare parts supply and manpower shall be guaranteed。
	
	

	5
	1
	
	7.喷涂系统的设计考虑油漆聚集、滴落影响喷涂质量，需保证连续生产2小时以上无需人工擦拭雾化器、开门治具等，否则招标方需配置自动清洗工具（包括外喷站雾化器清洗机）。The design of the paint system considers that paint accumulation and dripping will affect the quality. It is necessary to ensure continuous production for more than 2 hours without manual wiping of atomizers, door opening fixtures, etc., otherwise the bidder needs to configure automatic cleaner (including external paint station)  
	>2h production in TC means production of > 97 car bodies. In addition to atomizer cleaning devices, cleaning devices for DO & HO can be offered to increase the time between manual cleaning. (JAC please confirm)

But even with cleaners the production > 97 car bodies without manual cleaning can’t be guaranteed, as it highly depends on car body geometries, construction of car body jigs (with jigs: all parts fixed to the car to enable moving and holding doors/hoods) and paint material atomization ability.

生产大于2小时意味需要生产大于97台车，增加开门开盖治具清洗机可以延长人工介入时间(JAC请确认)，但仍不能保证2小时无人工介入。因为这很大程度上取决与车的几何形状，车身工装结构(带工装：所有固定在车身上的用于固定和移动门或盖)和涂料的雾化能力
	按招标文件执行

	6
	1
	
	12.设计负载小于90%。 
 design the load is less than 90%.
	In order to fulfill customer required module painting time, 90% workload can’t be guaranteed. 为了满足客户要求的模块喷涂时间：不能保证90%的工作负荷
	按招标文件执行

	7
	1
	
	14.内表面有效喷涂时间需满足：单个车门≥50s，发仓及前盖内表面≥75s，后盖内表面及流水槽≥70s；投标方根据喷涂时间要求布置7轴导轨长度。（如色漆内喷采用内加电喷涂方式，单个零件喷涂时间可缩短5s）The effective painting time of the interior surface shall meet: a single door ≥50s, the interior surface of the engine and motor hood ≥75s, the interior surface of the trunk and the water tank ≥70s;  the bidder shall arrange the 7-axis rail length according to the painting time requirements. (If the interior paint of BC use direct charge , the painting time of a single part can be shortened by 5s)
	Compared with the module times provided in our cycle time analysis for interior painting, we assume those times can be increased by parallel processes of handlings (doors, hood, lid), cleaning and/ or workload.

Whether the new RFQ module times can be achieved, this it is needed to be determined by offline study. Investigations still ongoing.

与节拍分析中提供的模块时间相比，假设可以通过平行处理(门、引擎盖、后盖)，清洁和工作负荷。
是否可以实现技术任务书中的模块时间，离线仿真确认中。
	按招标文件执行

	8
	
	
	45.  每个工作站配置一套工控机（双硬盘热备，有相应软件支持，自动备份），工控机的配置按现行主流行情进行选型，配置负载不小于1KW，能正常放电不小于15分钟的UPS。1 set of industrial computer for each robot station (double hard disk hot standby, support by software, automatically backup), computer configuration shall be mainstream level. The configuration loading shall not be less than 1KW, which can release UPS for more than 15min.
	Normal UPS meet 5 minutes. 

正常情况下UPS 满足5分钟即可满足要求，请确认

	按招标文件执行

	9
	
	附件9 PDM
	[image: image1.png]



	Only when this seam reachable it (not behind the closed door).

仅在可到达此接缝时（车门关上时遮挡位置无法涂胶）。
	按招标文件执行

	
	
	
	招标方可能以银行或电子承兑汇票形式支付款项，投标方总报价须综合考虑由此带来的成本。
	建议电子承兑汇票比例不超过50%。
	按招标文件执行

	
	
	关键外购件及元器件品牌备选清单
	视觉定位系统 VMT/ISRA/FANUC ★
	建议就选两家VMT和ISRA
	视觉定位系统品牌选择ISV/VMT


注：其他相关内容详见附件。

此澄清文件（共6张）作为“安徽江淮汽车集团股份有限公司新能源乘用车车身零部件建设项目涂装机器人及集中供漆供胶系统”项目（招标编号：20AT0626907571）招标文件不可分割的一部分，本澄清文件与原招标文件不一至之处，以本澄清文件为准，本澄清文件未涉及的部分仍按原招标文件执行。
   

安徽安天利信工程管理股份有限公司
2021年01月05日
2

